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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DEL CONSELL DEL DISTRICTE  6 DE L’AJUNTAMENT 
DE SABADELL  
 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. de la sessió: 10/2013 
Caràcter: ordinari 
Data: 22 d’abril de 2013 
Horari: de 19.35 a 21.55 h 
Lloc: Parc Central del Vallés 
 
 
Assistents 
 
Montserrat Capdevila Tatché, presidenta 
Roberto Abril Antón, vocal del PSC 
Jesús Lafuente Gutiérrez, vocal del PSC 
Juan Izaguirre Egea, vocal de l’AV Campoamor 
Anna López Muñoz, vocal de l’AV Creu de Barberà 
Antonio Cuevas Cerrillo, vocal de l’AV Espronceda 
Josep Guàrdia Anglés, vocal de les entitats de gent gran 
Andrés Montávez Gómez, vocal de les entitats culturals 
Susana Ruiz Espinosa, vocal de les entitats esportives 
Moisés Morales Ruiz, vocal de les entitats educatives 
Joan Gasull i Embid, vocal de les entitats juvenils 
Gabriela Jiménez Álvarez, vocal de les entitats de comerciants 
José Luis González Jiménez, vocal representant dels centres d’ensenyament 
Raquel Alcaide Lozano, representant de CIU (5%) 
Elisabeth Pineda García, secretària delegada substituta 
 
Altres assistents: 
 
Joan Carles Sánchez Salinas, alcalde 
Antoni Aranda García, coordinador de Treball, Formació i Indústria 
Núria Fochs Casas, tècnica de la Oficina de Drets Civils i Ciutadania 
Isabel Gay Giménez, responsable del Centre d’Atenció a la Dona 
Jordi Lozano González, tècnic de la Oficina de Drets Civils i Ciutadania 
Àngel Muñoz Aperador, coordinador del Districte 6 
Públic assistent 
 
 
Absents 
 
Excusen la seva absència: 
 
Lluís Monge Presència, vocal regidor de la llista més votada de la ciutat 
Luís Rosal Matínez, vocal del PP 
Sergi Espinosa Montoya, vocal del PSC 
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Víctor Motos Martín, vocal del PSC 
Conxita Membrives Gabaldà, vocal de l’AV Les Termes 
Pedro Sánchez Martínez, vocal de les entitats esportives 
José Antonio Villarreal Benavides, vocal de les entitats esportives 
Mohamed Eddabouzi, vocal del grup altres entitats 
Sagrario Quiñones Ruiz, vocal dels centres d’atenció primària 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació de les actes anteriors. 
2. Presentació de les línies polítiques del nou govern municipal. 
3. Resultat del procés per a la millora, agilització i simplificació administrativa a 

l’Ajuntament de Sabadell. 
4. Presentació de l’Oficina de Drets Civils i del Centre d’Atenció a la Dona. 
5. Noves possibilitats del Vapor Llonch i la fàbrica Molins. 
6.  Informació dels representants en els consells sectorials de Salut, Esports, Educació i 

Consell de Ciutat. 
7. Comunicacions. 
8. Torn obert de paraules. 
 
Atès que existeix el quòrum de constitució que estableix l’article 12 del Reglament municipal 
dels consells de districte, de 30 d’abril de 1997, la regidora declara oberta la sessió. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
La Sra. Montserrat Capdevila dóna la benvinguda als vocals i a les persones que hi 
assisteixen com a públic. 
 
Seguidament s’inicia la sessió del Consell amb l’ordre del dia estipulat. 
 
 
1. Aprovació de les actes anteriors 

 
Atès que no hi ha cap modificació per part dels vocals, l’acta de la sessió del 14 de 
gener queda aprovada per unanimitat. 

 
 
2. Presentació de les línies polítiques del nou govern municipal 

 
La Sra. Capdevila dóna la benvinguda a l’alcalde, Joan Carles Sánchez. 
 
Pren la paraula l’alcalde, Joan Carles Sánchez, que saluda tots els assistents. Tot 
seguit, ens parla de les principals línies de govern que s’han establert durant els dos 
anys que queden de mandat i que s’estan donant a conèixer en els àmbits de 
representació i participació ciutadana, com ho són els consells de districte. 
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En primer lloc, ens explica que en el nou cartipàs municipal s’estableixen prioritats com 
són les del servei d’Habitatge i de Serveis Socials. Comenta que en el discurs del Ple de 
nomenament ja es va avançar que les polítiques d’habitatge eren la principal 
preocupació, no només pels desnonaments, sinó pel fet que molta gent no té dret a un 
habitatge digne. 
 
Argumenta que l’experiència a través de Vimusa ha estat molt positiva durant aquests 
any, però ara no és el moment de fer noves inversions o promocions. Per tant, diu que 
el que cal és un enfocament més social del servei d’habitatge, i d’aquí ve la importància 
del departament de Serveis Socials i que s’hagi constituït la regidoria d’Habitatge i 
Serveis Socials. 
 
Seguidament, ens fa saber que hi ha un problema de fons amb l’habitatge, ja que el 
públic que tenien fa uns anys, que accedia a la compra d’un habitatge de protecció 
oficial, avui dia no pot accedir-hi. Les rendes són més baixes i els imports que estaven 
establerts per comprar aquests edificis, difícilment avui dia, serien acceptats per les 
entitats financeres per subrogar aquella hipoteca. Així doncs, conclou que l’Ajuntament 
no té la solució, però sí que tenen recursos com ara: un parc d’habitatges de lloguer, 
línies de treball en habitatges d’emergència, línies de mediació i cessió d’habitatge, 
diners de cobertura social per tal que la gent no perdi el seu habitatge, sistemes de 
mediació amb la banca, etc. 
 
En segon lloc, expressa que una de les altres prioritats del govern municipal és la lluita 
contra l’atur, dintre de les possibilitats de la ciutat. Per aquest motiu es fa especial 
èmfasi en espais com el Vapor Llonch i Cal Molins. Serveis públics que han tingut una 
gran importància durant anys per la cohesió de la ciutat i que ens aquests moments 
podrien tenir dificultats de viabilitat. Explica que altres serveis que preocupen i que 
estan en el centre d’atenció política són tots els que relacionats amb Serveis Socials. 
Comenta que creixem amb un ordre de 80 a 90 famílies cada mes que necessiten el 
suport del Rebost Solidari. Així doncs, si es manté aquesta tendència, s’ha calculat que 
a final d’any 3.000 famílies en dependran.  
 
Seguidament també fa esment a les beques de menjador, els menjadors escolars i les 
diferents línies de col·laboració i d’ajuda des de Serveis Socials que tenen una 
exigència pressupostaria cada vegada més alta. 
 
Conclou, doncs, que l’actuació dels ajuntaments avui dia és la lluita contra la pobresa i 
contra situacions de misèria, ja que aquestes situacions podrien crear inestabilitat 
social. 
 
Paral·lelament, explica que la ciutat també pensa en les ciutats intel·ligents, les noves 
oportunitats empresarials o de desenvolupament tecnològic, l’ampliació o millora dels 
serveis públics, les possibilitats que es generen al voltant de la B-30, les possibilitats 
d’inversió i implantació empresarial que hi ha al voltant de l’entorn metropolità de 
Barcelona etc. En definitiva, expressa que cal tractar amb esforç la situació que estem 
vivint, però que també cal tenir una visió de futur. 
 
D’altra banda, comenta que el proper mes de maig és previst d’aprovar el pressupost 
municipal, ja que no es va poder aprovar a principis d’any, perquè no hi havia les 
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condicions polítiques necessàries. Expressa que aquest pressupost té dues 
característiques. 
 
La primera característica tracta de la via de sanejament econòmic de l’Ajuntament de 
Sabadell, que, tot i que sembla difícil, s’ha reduït el dèficit. Hem passat de 3,5 milions 
d’euros que teníem l’any passat a 2,4 milions d’euros que tancarem aquest any. Per 
tant, expressa que hi ha reducció de dèficit i que s’ha ampliat el període de cobertura 
dels ingressos de dubtós cobrament. 
 
Insisteix que hi ha un problema de fons a la tresoreria, ja que tenim morositat en el 
pagament que fem als proveïdors. Explica que la Generalitat té un deure concret amb 
l’Ajuntament de 16 milions d’euros, aproximadament. Ens fa saber que la setmana 
passada va poder parlar amb el president de la Generalitat i aquest li va traslladar que 
la situació en que ens trobem nosaltres com Ajuntament la té també ell amb el propi 
Govern de l’Estat. Aclareix que estem millor ara que no pas fa 10 mesos quan es va 
constituir el Pla d’Ajust Municipal. 
 
L’altra característica d’aquest pressupost és que garanteix que els serveis que tenim a 
la ciutat continuïn actius, tot i que alguns han sofert modificacions d’horaris, però 
continuen oberts i, a la vegada, garanteixen la plantilla municipal. 
 
La Sra. Capdevila demana si algú vol fer alguna pregunta. Atès que no hi ha cap 
pregunta demanada, la Sra. Capdevila dóna les gràcies a l’alcalde i passa al següent 
punt de l’Ordre del Dia. 

 
(20.15 hores. Marxa el Sr. Sánchez). 

 
 
3. Resultat del procés per a la millora, agilització i simplificació administrativa a 

l’Ajuntament de Sabadell 
 
La Sra. Capdevila, a partir d’una presentació audiovisual i de la documentació que els 
vocals han rebut per correu electrònic, fa la presentació d’aquest punt. 
Destaca que aquest tema va sorgir arran d’una moció de CiU en el ple municipal, i que 
finalment la va aprovar el Ple de febrer de 2012. 
 
La Sra. Capdevila dóna especial importància al fet que, gràcies a aquesta feina, es 
podrà reduir un 40% el temps de resposta dels tràmits municipals; com reduir també la 
burocràcia amb l’Ajuntament de Sabadell. Comenta que a través de l’administració 
electrònica es poden fer 110 tràmits, dels quals 19 són de resolució immediata. També 
destaca els pagaments electrònics. I fa especial menció a l’Oficina d’Atenció a l’empresa 
i a l’autònom, ubicada al Vapor Llonch i que també està detallada en els documents 
rebuts. 
 
Atès que no hi ha cap paraula demanada, es continua amb l’ordre del dia. 
 
Atès que els companys de Drets Civils i Ciutadania estan en un altre Consell de 
Districte, es fa un canvi en l’ordre del dia i es passa al punt Noves possibilitats del Vapor 
Llonch i la Fàbrica Molins 
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5. Noves possibilitats del Vapor Llonch i la fàbrica Molins 
 
La Sra. Capdevila presenta al Sr. Aranda, coordinador de Treball, Formació i Indústria. 
Abans de donar la paraula al Sr. Aranda, la Sra. Capdevila comenta que aquest punt és 
un dels que va sortir a proposta dels vocals en el balanç de l’any 2012 i que es van 
comprometre a anar fer retorn de tots aquest temes. 
 
La resta són aquests: 
 

- Contenidors d’escombreries-brutícia 
- Olors de la depuradora de Sant Pau de Riu-sec 
- Seguretat i pisos ocupats 
- Seguretat i recollida d’escombraries al districte 
- Noves Possibilitats al Vapor Llonch 
- Zones Blaves. 
- Càrregues i descàrregues 
- Excés brutal de contenidors d’escombreries 
- Cal treballar per finalitzar les obres del tren de Sabadell. 
- La música que s’ensenyi des de l’edat de jardins d’infància 
- Si hi ha una possibilitat de realitzar una reducció de la pol·lució 
- Una política eficaç per animar a la gent a utilitzar els transport públic 
- Desenvolupament i influència dels nous comerços al Districte 6 
- Pobresa infantil (recursos a la ciutat per eradicar-la) 

 
El Sr. Aranda pren la paraula i a través d’una presentació audiovisual explica als 
presents les possibilitats que ofereix el Vapor Llonch i Cal Molins. 
 
Destaca que l’objectiu és fomentar, facilitar, promocionar i impulsar el desenvolupament 
social i econòmic del territori impulsant tota classe d’actuacions d’acompanyament en la 
recerca de treball, millora de la capacitació professional de les persones, i també 
accions de desenvolupament de l’activitat econòmica de Sabadell a través del suport a 
empreses i les persones emprenedores. 
 

El Vapor Llonch també fa tasques d’intermediador laboral (ex. borsa de treball i selecció 
de personal); formació; treball (plans i tallers d’ocupació i cases d’oficis). En aquesta 
línia, el Sr. Aranda fa especial menció al pla d’actuació per millorar l’ocupació juvenil.  
 
Destaca que en 2013 més de 300 persones joves es beneficiaran d’aquest programa 
(formació, pràctiques, coneixement del mercat laboral, etc.). El Sr. Aranda comenta, 
també, les eines de les que disposen les empreses (suport a la innovació i la 
emprenedoria, assistència tècnica, informació sobre ajuts i subvencions, etc.). 
 
Comenta que la tasca de la promoció econòmica, la formació i la indústria es porta des 
de el Vapor Llonch, Cal Molins, el Centre de Promoció Empresarial (edifici annex a la 
Fira Sabadell) i, per últim, des del Centre d’Empreses de Can Roqueta. 
 
Ja per acabar, i fent especial èmfasi al Districte 6, el Sr. Aranda comenta els programes 
de formació i treball que es duen a terme en aquesta zona de la ciutat. Comenta que un 
total de 50 persones en atur participen durant 2013 en els programes d’ocupació i de 
formació organitzats per l’Ajuntament de Sabadell, a través del Vapor Llonch. Aquests 
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programes s’emmarquen en els projectes Treball als Barris dels Barris del Sud. De les 
50 persones beneficiàries, 10 participaran en activitats exclusivament formatives per 
millorar les seves competències a l’hora d’incorporar-se al mercat de treball. Les altres 
40 persones gaudiran d’un contracte laboral que pot oscil·lar entre els sis mesos i l’any 
en funció del programa, alguns dels quals estan a adreçats a joves menors de 25 anys i 
altres per un franja d’edat superior. 
 
(20.15 hores. Marxa el Sr. Montávez. Arriben la Sra. Gay, la Sra. Fochs i el Sr. Lozano) 
 
El Sr. Egea, que va proposar aquest punt de l’ordre del dia, dóna les gràcies per 
aquesta informació. Comenta, també, que el tema que més el preocupa en aquest sentit 
és el de la joventut, ja que els joves que estan més formats tenen tendència a marxar 
del país. 
 
La Sra. Capdevila comenta que és molt important donar aquesta formació als joves per 
tal d’evitar que caiguin en el moment més crític de la vida d’una persona. Per aquest 
motiu es dediquen tants esforços en fer formació de qualitat. 
 
La Sra. Aparicio comenta que li sembla molt bé el que es fa amb el joves, però hi ha un 
sector de la població, joves i no tan joves, que es dediquen a fer vandalisme a la ciutat. 
Posa l’exemple de la tapa de registre robada al passeig d’Espronceda cantonada amb c. 
delsAprestadors. 
 
La Sra. Capdevila comenta que ja es té constància de l’accident del passeig 
d’Espronceda, en el qual va caure una senyora i s’està treballant per tornar a instal·lar la 
tapa de registre. Destaca que és molt important la col·laboració ciutadana per evitar el 
vandalisme. 
 
(20.35 hores. Arriba la Sra. López) 
 
El Sr. Gasull fa una reflexió i comenta que o es troba una solució al tema de 
l’ensenyament o el dia de demà no hi haurà professionals ben formats perquè o bé 
hauran marxat o perquè la seva formació haurà estat molt deficient. Un segon tema que 
li preocupa és com es possible que el 80% dels usuaris dels PQPI aprovi aquest cursos, 
quan se suposa que són els alumnes més conflictius. 
 
El Sr. Aranda comenta que qui marca aquests criteris és la Generalitat de Catalunya, ja 
que en els seus informes el que recull no es tant resultats qualitatius, sinó quantitatius. 
 
(20.15 hores. Marxa la Sra. Ruiz) 
 

 
4. Presentació de l’Oficina de Drets Civils i del Centre d’Atenció a la Dona 

 
La Sra. Capdevila presenta als representants de l’Oficina de Drets Civils i del Centre 
d’Atenció a la Dona. La Sra. Fochs i el Sr. Lozano faran la presentació de l’Oficina de 
Drets Civils; i la Sra. Gay farà el mateix amb el Centre d’Atenció a la Dona (CAD). 
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La Sra. Fochs pren la paraula i explica que la Regidoria de Drets Civils i Ciutadania té 
com a objectiu el desenvolupament d’aquesta ciutat compromesa amb els valors, una 
ciutat gresol de ciutadans i ciutadanes que comparteixen drets i deures, que són 
solidaris i cooperen amb les altres persones, que acullen les persones nouvingudes des 
del valor de l’hospitalitat, que s’impliquen activament a favor de la igualtat entre dones i 
homes o contra qualsevol tipus de violència, que treballen a favor de l’autonomia 
personal i la llibertat, que aposten per l’emancipació dels i les joves i que, des de 
l’estima, el respecte i l’austeritat, creuen que la diversitat i la interacció són la base de la 
convivència. 
 
La Sra. Fochs explica als presents que la Regidoria de Drets Civils i Ciutadania, que 
engloba joventut, convivència, nova ciutadania i igualtat; i comenta que el Pacte de 
Valors que és la columna vertebral del departament, que es va presentar en els 
Consells de Districte, en el decurs de 2012. 
 
A continuació, la Sra. Fochs passa la paraula a la Sra. Gay, que explicarà la feina que 
es fa des del el Centre d’Atenció a la Dona. La Sra. Gay comenta que el CAD ja porta 
funcionant força temps, però que de tant en tant es fa un traspàs de informació a les 
entitats per tal que coneguin els recursos que es gestionen. Explica que, l’Ajuntament 
de Sabadell, mitjançant la Regidoria de Drets Civils i Ciutadania, té com a principal 
objectiu prestar atenció, assistència i orientació a les dones que es troben en situació de 
discriminació per raons de gènere. 
 
El Centre d’Atenció a la Dona ofereix aquests serveis: 

 
- Atenció social, personalitzada i professional a totes les dones que facin una 

demanada per una problemàtica personal derivada de raons de gènere. 
- Atenció psicològica – terapèutica per una millor realització personal. 
- Assessorament jurídic i personalitzat sobre assumptes d’interès legal per a 

dones, principalment sobre temes de separacions, divorcis, violència masclista, 
etc. 

- Atenció psicològica infantil per als fills i filles de les usuàries per tal de facilitat 
suport emocional i psicològic dels infants. 

 
En aquest darrer punt, la Sra. Gay fa especial referència, ja que Sabadell és dels pocs 
ajuntaments que té servei d’atenció als infants que pateixen violència de gènere, ja sigui 
directa o indirectament. 
 
Es lliura un díptic explicatiu de les tasques que es fan al CAD i es comenta amb els 
presents que facin difusió, ja que és una eina de vital importància per moltes persones. 
 
A continuació, pren la paraula el Sr. Lozano, que comenta que l’Ajuntament de 
Sabadell, en el marc del Pacte dels Valors de la Convivència a Sabadell, té com a 
objectiu principal fer real la dignitat i la qualitat de vida per a tothom sense cap tipus de 
distinció. 
 
El Sr. Lozano explica que l’ODC és un espai de referència per a la informació, 
l’assessorament i la prevenció, adreçat als ciutadans i ciutadanes o col·lectius que 
necessitin suport i acompanyament a l’hora d’exercir el dret a la igualtat d’oportunitats i 
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a la seva plena ciutadania per raons d’edat, de creences, conviccions i ideologia, 
gènere, origen i, per últim, orientació sexual. 
 
Comenta també, que es un espai de divulgació i de recursos dels Drets Humans i dels 
Drets Civils bàsics a l’abast de les entitats i ciutadania en general, amb: 
 

- Servei de documentació, formació i accés digital. 
- Activitats de sensibilització. 
- Xerrades i recursos. 
- Activitats de prevenció. 
- Activitats de divulgació. 

 
El Sr. Lozano destaca, també, el treball que es porta des de la Comissió de la 
Convivència i el treball que es fa per commemorar els dies internacionals relacionats 
amb la tasca de la regidoria. 
 
Per concloure, el Sr. Lozano explica que l’ODC vol ser una finestreta comuna i oberta 
per tots els ciutadans i ciutadanes i les entitats que necessitin informació i 
assessorament en temes de Drets Civils i convivència.  
 
A continuació s’obre un torn de paraules. 
 
En relació amb la feina que es fa des del CAD, el Sr. Guàrdia demana saber per què no 
s’educa l’home per evitar conductes de violència de gènere. 
 
La Sra. Gay comenta que es fa una activitat, encara molt petita, en aquest sentit. 
 
El Sr. Gasull demana per la lluita contra la violència activa envers els infants. Demana 
saber si com administració es fa alguna actuació per evitat aquest fet. I si aquests nens i 
nenes viuen amb el maltractador. 
 
La Sra. Gay comenta que és inevitable que els nens i nenes visquin amb la persona 
maltractadora, fins que els professionals del CAD tenen constància del cas. Això es un 
fet que no es pot evitar fins que no és conegut. En referència amb la denúncia, la Sra. 
Gay comenta que, com a professionals, estan obligats a fer-la i a activar tot el dispositiu 
amb la fi d’evitar aquesta violència contra els infants i també de gènere. 

 
 
6. Informació dels representants en els consells sectorials de Salut, Esports, Educació i 

Consell de Ciutat 
 
Només es dóna comte del Consell Municipal de l’Esport, que es va comentar que 
s’estava treballant en el Llibre Blanc de l’Esport de Sabadell. S’enviarà més informació 
als vocals un cop estigui treballat per aquest consell sectorial. 
 
Com que no hi ha més representants de consells sectorials, aquest punt queda pendent 
per a properes sessions. 
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7. Comunicacions 
 
La Sra. Capdevila comunica que, amb data d'avui, s'ha nomenat com a vocal del 
Consell del Districte 6, en representació del PSC, el senyor Víctor Motos Martín, per tal 
de cobrir la vacant que la senyora Pilar Pueyo Ruiz va deixar al mes de febrer. 
 
La Sra. Capdevila torna a fer referència a la caiguda d’una senyora gran al carrer dels 
Aprestadors amb el passeig d’Espronceda, per robatori de tapa de registre. I insisteix 
que s’està treballant amb aquest tema. 
 
La Sra. Capdevila comenta el lliurament de claus dels pisos del Parc Central dia 5 
d’abril, que ja estan sent ocupats pels seus propietaris. 
 
En aquest sentit, la Sra. López demana saber si qualsevol persona pot accedir als 
pisos.  
 
La Sra. Capdevila comenta que els pisos del Complex Sud són pisos per a gent gran, 
discapacitats i gent que necessita habitatge social.  
 
La Sra. Capdevila també comenta que s’ha dissolt el Consorci del Parc Central del 
Vallés. Explica que el seu personal ha estat reubicat entre Sabadell i Barberà del Vallès. 
Comenta que ara estarà gestionat per Àngel Muñoz i estarà destinat a aules de 
formació i usos puntuals. 
 
 

8. Torn obert de paraules 
 
No hi ha cap intervenció. 
 
 

La presidenta aixeca la sessió, de la qual, com a secretària delegada, estenc aquesta acta. 
 
La secretària delegada substituta    Vist i plau 

La presidenta 


